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HUOMISEN RUOKA
…on VASTUULLISTA ruokaa



Paluu juurille Miten syötiin noin 
100 vuotta sitten

Vähemmän on 
enemmän

Säilöntä

Moni mitä nyt vielä 
vieroksutaan nostaa 

päätä

Mitää ei heitetä 
hukkaan Puhtaus



Satokausi 
ajattelu 

korostuu

Itäsuomalainen 
ruokakulttuuri 

vahvistuu voimakkaasti

Makumuistot

Lähi- ja 
luomuruoka

Runsaus jatkuu, mutta näkökanta vahvistuu. 
Mitään ei tulevaisuudessa haluta heittää hukkaan. 

Ei tuotannossa, eikä lautaselta.

Tarinat 
vahvistuu

Halu tuntea 
tuottajat



MORTON
…meidän tarina 





NYT?
…mitä meille kuuluu 

● 6 kesäravintolaa, 2 kahvilaa, 1 ympärivuotinen ravintola 
Helsingissä. 

● Lähiruokaan erikoistunut Ravintola Ehtoo Rautalammilla
● Joensuussa kesästä 2020
● Kesällä 100 työntekijää, talvella noin 10
● Liikevaihto 3,5 Me kesällä 0,5 Me talvella eli yhteensä noin 

4 Me
● Edelleen rautalampilainen yritys



ARVOT VÄLITTÄMINEN SEIKKAILU TINKIMÄTTÖMYYS IHMISET AITOUS INTUITIO

Täydentävät 
ajatukset

Auttaminen Rohkeus Henkilökohtainen 
oppiminen

Perhe Luottamus 
omaan itseemme 
ja toimintaan

Lupa tehdä 
ratkaisuja

Vieraanvaraisuus Yllätyksellisyys Jatkuva 
kehittäminen

Tiimi Rohkeus kulkea 
omaa polkua

Kyky reagoida

Ympäristö & 
luonto

Uudet kokeilut Pykälän 
paremmaksi

Heimo Merkityksellisyys Omien 
ajatusten 
kuunteleminen

ARVOJEN SYVENTÄVÄT AJATUKSET 



TASAVERTAINEN
…ja kestävä ruokailu 



2016, Ensimmäiset 
vegaaniset annokset

2023, 100% annoksista 
kasvis- ja vegaanisella 

vaihtoehdolla

2018, päätös omasta 
kasvispihvistä

2019, omat 
kasvistuotteet 

myyntiin

2019, päätettiin, että 
nostetaan 10% 
kasvisannokset

2019, 90% 
annoksista 

saatavilla kasvis- ja 
vegaani 

vaihtoehdolla

2023:
12%

2013
Ensimmäinen 

hävikkikokeilut





Ei enää jatkossa joko tai

…VAAN SEKÄ ETTÄ?



Miksi pitäisi aina 
valita?

Ensimmäiset kokeilut 
luvassa syksyllä 2023…

Voiko jatkossa 
hampurilaispih-
vissä olla 30% 

kasviksia?

Onko helpompaa saada jokainen syömään 
kasvispitoista ruokaa enemmän joka päivä kuin käydä 
se keskustelu “sisäisesti” valinnasta jokaisella aterialla?

Onko 
helpompi 

lisätä?



“Vastavirtaan uivat ovat tulevaisuuden 
voittajia”

Oletko sinä?


